
Zápis z 2. zasedání dozorčí rady Domova seniorů Františkov, 
Liberec, příspěvkové organizace ze dne 26. 4. 2023 

 

Přítomní: 

 

předseda Miroslav Filanda 

Bc. Lucie Brusáková 

Jaroslav Vávra 

 

Na začátku proběhlo seznámení s panem ředitelem Bc. Janem Gabrielem, MBA, který je ve funkci od 
roku 2015 a je předsedou Asociace poskytovatelů sociálních služeb v Libereckém kraji. 

 

Řešili jsme protokol o inspekci sociálních služeb od Ministerstva práce a sociálních věcí České 
republiky, kde proběhla v březnu 2023 inspekce v Domově seniorů. Protokol je v příloze zápisu. 
Předseda Miroslav Filanda požádal členy dozorčí rady, aby prostudovali protokol a připravili své 
připomínky a stanoviska k jednotlivým zjištěným nedostatkům. 

 

Dále v příloze zasílám vyjádření k protokolu o inspekci poskytování sociálních služeb Domova Seniorů 
Františkov. 

 

Pan Bc. Gabriel nám zprvu přibližoval postup přijímání klientů do služby - průběh sociálního šetření, 
hovořil o personálním obsazení domova seniorů a zaměstnaneckých benefitech, které pracovnicím a 
pracovníkům poskytují atp. Dále hovořil o klientech a aktivitách pro klienty. Bylo konstatováno, že 
momentálně Domov seniorů zajišťuje fyzioterapii prostřednictvím spolku "Za lepší život", který 
uhrazuje náklady na externího fyzioterapeuta 1x týdně. Vzhledem k vizi zajistit ve službě fyzioterapii 
pravidelně, je nutné vynaložit finanční prostředky na rozšíření této služby. Také byla diskutována 
možnost začlenění ergoterapie do nabízených aktivit pro klienty. 

 

Pan Bc. Gabriel informoval, že v rámci rozšiřování a zkvalitňování poskytované péče je nutné 
vynaložit finanční prostředky na realizaci programu Abakus. Domov seniorů se rovněž zapojil do 
tohoto programu, který se zaměřuje na rozvoj paliativní péče v sociálních službách. V rámci tohoto 
programu je nezbytné zajistit školení zaměstnanců, mentorování a pořízení technického vybavení. 

 

Byla projednána spolupráce s TSML (Technické služby města Liberec) ohledně správy a údržby 
zahrady Domova seniorů. 

 



Pan ředitel informoval o plánované havarijní generální opravě střechy u všech tří budov Domova 
seniorů. Předběžné náklady na tuto opravu jsou vyčíslené na 9 milionů Kč. 

 

Dále byl představen nový systém "sestra - pacient", který umožňuje obousměrné hovorové spojení 
mezi pacientem (klientem) a ošetřujícím personálem, nouzová a poplachová volání, centrální hlášení, 
poslech zábavného programu a telefonní spojení s veřejnou telefonní sítí apod. 

 

Byla vydána nová výroční zpráva za rok 2022. V elektronické podobě bude brzy zveřejněna jako 
příloha zápisu. Momentálně je k dispozici pouze tištěná verze. 

 

Po seznámení se s výroční zprávou a aktuálním stavem organizace a projednání závěrečné zprávy za 
rok 2022 bude dozorčí rada projednávat tyto úkoly pro rok 2023. 

 

Dlouhodobým úkolem pro rok 2023 je nejen kvalitní poskytování sociální služby, ale také spolupráce s 
rodinami klientů, jejich blízkými a přáteli a snaha o jejich zapojení do života našich klientů. 

 

Bude pokračováno v nastaveném systému individuálního plánování a bude kladen důraz na další 
vzdělávání zaměstnanců. 

 

Z důvodu problémů s udržením kvalitních zaměstnanců a náborem nových pracovníků bude věnována 
zvýšená pozornost náboru a zajištění trvalé kvalitní péče. 

 

V rámci projektu s nadačním fondem ABAKUS, který byl úspěšný, je nutné absolvovat mnoho hodin 
školení a učení se v oblasti poskytování Paliativní péče. 

 

Bude dokončeno plné spuštění vrat do parku, kde je veškeré vybavení již nainstalováno a připraveno, 
avšak čeká se na připojení od ČEZ, které je odkládáno. 

 

Bude zprovozněna čistička jezírka a provedeno nasazení rybiček v rámci úprav a zlepšení prostředí. 

 

V roce 2023 bude provedena obhajoba certifikace Vážka, kterou organizace získala pro obě oddělení 
Dům seniorů. 

 

Z důvodu opotřebení vybavení je nutné provést nákup pračky a nákup podlažních myček mís, které již 
nedosahují dostatečných teplot pro správné mytí. 



 

Bude provedena doplnění a výměna žaluzií na pokojích klientů a nákup nového koupacího lůžka pro 
Dům Adam kvůli nefunkčnosti stávajícího zařízení. 

 

Byla navázána spolupráce s TSML ohledně údržby velkého spodního parku a řeší se také nefunkční 
osvětlení, které je již po letech nefunkční. 

 

Pan ředitel se rovněž zmínil o systému financování sociálních služeb a úskalích současného 
jednoročního financování. Bylo reflektováno, že služba přešla pod správu města z kraje. 

 

Na závěr pan ředitel také diskutoval o problematice vykazování péče v pobytových službách 
zdravotním pojišťovnám a s tím souvisejících úskalích. 

 

Zápis je zpracován na základě přítomných informací a diskuzí v Dozorčí radě Domova seniorů 
Františkov, Liberec, příspěvková organizace, dne 26. 4. 2023. 

 

Miroslav Filanda - předseda Dozorčí rady 

Bc. Lucie Brusáková - členka Dozorčí rady 

Jaroslav Vávra - člen Dozorčí rady 


